
Bijlage I: adviesvragen burgerberaden Nederland 

 

In deze bijlage volgt een aantal voorbeeldvraagstellingen van andere burgerberaden en burgertops 

om een idee te krijgen wat de vraag zou kunnen zijn.  

  

Burgerberaad G1000 Steenwijkerland, 2017 

Hoe maken we samen Steenwijkerland energie neutraal? 

 

Enschede, 2017 

De G1000Enschede begon met de Burgertop met als onderwerp vuurwerkoverlast. Vervolgens is een 

Burgerbesluit genomen. Centrale vraag daarbij was “Hoe gaan wij als Enschedeërs in de toekomst om 

met vuurwerk?”.  

 

Voedsel1000, Brabant, 2019 

Tijdens de Voedsel1000 in de provincie Noord-Brabant gingen honderden Brabanders met elkaar in 

gesprek over “wat er nodig is voor een toekomstig voedselsysteem”. De vragen die de deelnemers 

kregen waren: Wat maakt een toekomstbestendig voedselsysteem belangrijk voor Noord-Brabant? 

Wat moet er gebeuren om het Brabantse voedselsysteem toekomstbestendig te maken? En wat kun jij 

hier zelf aan bijdragen? 

 

Friese Burgertop, 2019 

Het thema van de eerste Friese burgertop was “Goede dingen makkelijk maken voor een bloeiend 

Fryslân”. De Burgertop is tot de slotsom gekomen om de opdracht op te vatten in termen van 

‘duurzaamheid’, ‘gezond en lang leven’. 

 

Burgerberaad Zeist, maart 2021 

De gemeenteraad van Zeist zag dat er nieuwe keuzes nodig waren, omdat de zorgkosten voor de 

gemeente flink hoger werden. Door de effecten van corona was er extra geld nodig, terwijl de 

gemeente minder geld kreeg van het Rijk. Als er niets zou gebeuren komt de gemeente de komende 

jaren miljoenen euro’s te kort. De gemeenteraad moe(s)t keuzes maken, daarbij maakt de raad graag 

gebruik van het advies van de inwoners van Zeist. Dit heeft geleid tot instelling van de Inwoners 

Advies Commissie (IAC). De opdracht van de Inwoners Advies Commissie is om datgene wat 

belangrijk is voor het goede leven in Zeist in termen van geld te heroverwegen. Dit alles aan de hand 

van vragen als: Wat zijn hun dromen voor Zeist? Waar mag niet op worden bespaard? Wat kan er 

misschien met minder budget toe? Hoe kan de gemeente besparen door anders te werken?  

 

Mini-burgerberaad Amsterdam, november 2021 

Amsterdam wil de uitstoot van CO2 in 2030 met 55% verlagen ten opzichte van 1990. Met de huidige 

maatregelen is dat doel nog niet binnen bereik. De prognose is dat een verlaging van 37% wordt 

gehaald. Daarom aan de deelnemers van het mini-burgerberaad Amsterdam de vraag: help ons door 

maatregelen te bedenken om de doelstellingen te halen.  

 

Burgerberaad Rheden, vanaf juni 2022 

Hoe wordt Rheden CO2-neutraal voor 2040?  

 

Burgerberaad Vliedberg Duurzaam, juli 2022 

Hoe geven we Vliedberg een duurzame toekomst? 


